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خبر فوتبال

خانه تکانی 
در تیم ملی والیبال زنان ایران

ســرمربی ایتالیایی تیم ملی والیبــال زنان در حال  �
خانه تکانی اساسی و تدوین برنامه برای ارتقای والیبال 
زنان اســت. به گزارش مهر، تیــم ملی والیبال زنان که 
«الساندرا کمپدلی» ســکان هدایت آن را دست گرفته 
اســت، در حال خانه تکانی اســت. ســرمربی ایتالیایی 
نخســتین مرحله اردوهای ملی را از اول اســفندماه با 
دعوت از بازیکنان لیگ دســته یک آغاز کرد. مسابقات 
قهرمانی باشــگاه های دســته یک زنان کشــور از ۲۵ 
دی ماه با حضور ۳۳ تیم آغاز شــد و روز یکشــنبه ۲۴ 
بهمن با قهرمانی ســریک گنبد به پایان رسید. تیم های 
علی بابای اصفهان و ســتارگان درخشان تربت حیدریه 
نیز به مقام های دوم و ســوم دســت یافتند. الســاندرا 
کمپدلی ســرمربی تیم ملی زنان دیدارهای مختلفی از 
این رقابت ها را نظاره گر بود و با مشــورت مربیان لیگ 
دسته یک، ۵۰ بازیکن برتر را به نخستین اردوی انتخابی 
تیم ملی دعوت کرد. دعوت شــدگان به اردوی انتخابی 
تیم ملی زنان در دو گروه تمرینات خود را زیر نظر «اله» 
پیگیری می کنند تا بهترین ها به اردوی آماده سازی این 
تیم دعوت شــوند. تیم ملی والیبال زنان سال هاست با 
بازیکنان تثبیت شــده مســیر خود را ادامه داده است و 
فقط در برهه ای کوتاه و در زمان حضور میترا شعبانیان 
در مســابقات انتخابــی المپیــک جوان گرایی صورت 
گرفــت. این بار با حضور کمپدلی خانه تکانی اساســی 
در تیــم ملی والیبال زنــان ایران در حــال رقم خوردن 
است تا از تمام ظرفیت های والیبال استفاده شود و راه 
برای استعدادهای ناشــناخته باز شود. کمپدلی که در 
نخستین نشست خبری خود مدت زمان مشخصی برای 
ارتقای والیبال زنان ایران اعلام نکرد؛ چرا که شــناخت 
کافی از والیبال زنان ایــران ندارد، گفت: اهداف من در 
والیبال ایران دو بخش است. اول از همه ارتقای جایگاه 
والیبال ایران در آسیا و اطمینان از اینکه این ارتقا در آسیا 
پایدار بماند. برای ایجاد ساختار پایدار باید استعدادهای 
بیشــتری پیدا کنیم و آنها را پرورش دهیم. هدف دوم 
مرتبط با هدف نخســت اســت و باید با کار مناسب در 
رده های ســنی به این هدف دست یابیم تا تمام والیبال 
بانوان ایران پیشــرفت کند. تنها قولی که می دهم این 
اســت که بهترین کار را برایشان انجام بدهم و هر آنچه 
در توانم هست، انجام دهم تا جایگاه والیبال زنان ایران 
را به بهترین نحو بالا ببرم. قبل از اینکه به صورت عملی 
با بچه ها تمرین کنم، نمی توانم قولی به شــما بدهم. 
اله گام نخســت مسیر تحول را به خوبی برداشته است 
و با شناسایی اســتعدادهای لیگ دسته یک کار را آغاز 
کرده اســت. مدت قرارداد اله یک ســاله اســت؛ اما او 
تأکید داشــت که کار پایه ای را آغاز می کند و برنامه ای 
تدویــن خواهد کرد که حتی در صورت نبودش مســیر 
ادامه پیدا کند. الســاندرا کمپدلی از ســوی «ولاسکو» 
سرمربی پیشــین تیم ملی والیبال مردان به فدراسیون 
ایران معرفی شده است؛ چرا که ولاسکو اعتقاد دارد اله 

می تواند به والیبال زنان ایران کمک کند.  

گاف عجیب سرمربی سابر نوجوانان
ادعــای کســب مدال ســابر انفرادی مســابقات  �

قهرمانی آسیا در رده سنی نوجوانان پس از ۲۱ سال، 
رد شــد. به گزارش تسنیم، مســابقات شمشیربازی 
قهرمانی نوجوانان آسیا از روز پنجشنبه در ازبکستان 
آغاز شــد و نیما آقایــی مدال برنز این مســابقات را 
در اســلحه ســابر به دســت آورد. پس از کسب این 
مدال مجتبی عابدینی، ســرمربی تیم سابر نوجوانان 
کشــورمان، مدعی شــد که این مدال پس از ۲۱ سال 
به دســت آمده اســت و آخرین مدال ایــران در این 
رده سنی به مســابقات قهرمانی آسیا در هنگ کنگ 
در ســال ۷۹ باز می گردد، جایی که مجتبی عابدینی 
صاحب مدال طلای سابر انفرادی شده بود. مجتبی 
عابدینی پس از کســب این مدال در جایگاه سرمربی 
تیم شمشیربازی ســابر نوجوانان کشــورمان گفت: 
خدا را شــکر می کنم اولین مدال را در رده نوجوانان 
بعد از ۲۱ ســال کسب کردیم. در سال ۷۹ من در رده 
نوجوانان مــدال طلا گرفتــم و الان به عنوان مربی، 
شــاگردم به مدال برنز رســید که با جســت وجو در 
اخبار آرشــیوی رســانه ها می توان به راحتی به این 
خبر دسترســی پیدا کرد. ســرمربی تیم نوجوانان در 
اســلحه سابر و فدراســیون شمشــیربازی در حالی 
روی تکرار مدال آوری در آسیا در رده سنی نوجوانان 
بعد از ۲۱ ســال مانور تبلیغاتی انجــام دادند که در 
سال ۸۸ یعنی ۱۲ سال پیش فرزاد باهر ارسباران در 
رقابت های قهرمانی آســیا در فیلیپین عنوان سومی 
پیکار های اسلحه سابر را از آن خود کرده و مدال برنز 
گرفته بود. حال این سؤال وجود دارد که آیا این ادعا 
یک اشــتباه از سوی مطرح کنندگان آن است یا اینکه 
قرار است با طرح چنین موضوعی عملکرد کادر فنی 

تیم سابر نوجوانان کشورمان بزرگ نمایی شود.

 پاریس میزبان فینال لیگ قهرمانان 
اروپا شد؛ سوغات جنگ!

با توجه به سلب میزبانی از سن پترزبورگ، پاریس  �
به عنــوان میزبان جدید لیگ قهرمانــان اروپا انتخاب 
شــد. به گزارش فوتبال ۳۶۰، حمله نظامی روسیه به 
اوکراین، تحریم های متعددی را علیه این کشور باعث 
خواهد شــد که در اولین اقدامــات، میزبانی هرگونه 
مســابقات رسمی اروپایی از این کشــور سلب شده و 
بنابراین، دیدار فینــال این فصل از لیگ قهرمانان اروپا 
که قرار بود روز شنبه، بیست و هشتم می (هفتم خرداد 
۱۴۰۱) به میزبانی استادیوم کرستوفسکی برگزار شود، 
به پاریس اهدا شد. همچنین قرار است تیم های ملی 
اوکراین و روسیه تا اطلاع ثانوی، دیدارهای خانگی شان 
را در کشور ثالث به انجام برسانند. کمیته اجرائی یوفا، 
دیروز پس از برگزاری نشســت اضطراری، تصمیم به 
انتخاب اســتادیوم ملی فرانسه، «اســتد دوفرانس» 
برای میزبانــی از دیدار فینال لیگ قهرمانان اروپا ۲۲-
۲۰۲۱ گرفت؛ استادیومی که با ظرفیت ۸۰ هزار و ۶۹۸ 
صندلی، در رده هفتم بزرگ ترین استادیوم های جهان 
قرار دارد. در اطلاعیه رسمی اتحادیه فوتبال اروپا آمده 
است: «مقامات فیفا، مراتب قدردانی خود از امانوئل 
مکرون، ریاســت جمهور فرانســه را برای مسئولیت 
پذیــری و حمایت شــخصی اش مبنی بــر میزبانی از 
مهم ترین دیدار فوتبال باشــگاهی در سطح قاره اروپا 

در شرایط پیش بینی نشده و بحرانی به جا می آورد».
گازپروم، هدف اول تحریم ها

اســتادیوم «کرستوفســکی» که به دلیل مســائل 
اسپانســرینگ تحت عنوان «گازپروم آره نا» شــناخته 
می شــود، برای میزبانــی از دیدارهای جــام جهانی 
۲۰۱۸ ســاخته شد و اســتادیوم خانگی باشگاه زنیت 
ســن پترزبورگ به حســاب می آید. به نظر می رسد با 
توجــه به آنکه شــرکت گازپروم، یکــی از اصلی ترین 
شرکت هایی است که از ولادیمیر پوتین حمایت کرده و 
باشگاه زنیت یکی از دارایی های این شرکت به حساب 
می آید، به زودی با تحریم های جدیدی مواجه خواهد 
شد. روز گذشته باشگاه شالکه رسما اعلام کرد درصدد 
قطــع همکاری با ایــن برند روس اســت و همچنین 
رومن آبراموویچ، مالک باشگاه چلسی ممکن است با 
تحریم هایی روبه رو شود. به نظر خواهد رسید اتحادیه 
فوتبال اروپا، چنین تصمیمی را برای تیم های روســی 
حاضر در مسابقات اروپایی، از جمله زنیت و اسپارتاک 
مســکو که ماه آینده باید در لیگ اروپا به میدان برود، 
اتخاذ کند. هفته پیش، زنیت در چارچوب مســابقات 
لیگ اروپا در همین اســتادیوم از رئال بتیس میزبانی 

کرد و با نتیجه ۳ بر ۲ شکست خورد.
پاریس، شهر دلتنگی!

آخرین میزبانی استاد دو فرانس از دیدار فینال لیگ 
قهرمانــان اروپا به ســال ۲۰۰۶ بازمی گردد. جایی که 
بارسلونا موفق شد از سد آرسنال گذشته و برای دومین 
بار در تاریخش، جــام قهرمانی لیگ قهرمانان اروپا را 
بالای ســر ببرد. امســال نه آرســنال در این مسابقات 
است و نه بارسلونا. شاید بیش تر از همه فوتبادوستان، 
طرفــداران این ۲ تیم از تماشــای دیــدار فینال لیگ 
قهرمانان اروپا ۲۰۲۲ حسرت بخورند.همچنین استاد 
دو فرانــس، میزبان دیدار فینــال لیگ قهرمانان ۲۰۰۰ 
بود؛ دیداری که در آن رئال مادرید موفق شــد با ۳ گل 

والنسیا را در هم کوبیده و به مقام قهرمانی برسد.
لقمه آماده برای پاریسی ها

پاری سن ژرمن که در دور رفت مسابقات یک هشتم 
نهایی لیــگ قهرمانان اروپا، ابتدای ماه موفق شــد با 
یک گل از ســد رئال مادرید بگذرد، روز چهارشنبه، ۱۸ 
اسفند باید در استادیوم سانتیاگو برنابئو مجددا مقابل 
شــاگردان کارلو آنچلوتی صف آرایی کند و در صورت 
عبور از این مرحله، امیدوار به رســیدن به دیدار فینال 
و جــام قهرمانی خواهد بود؛ جامی کــه آنها یک بار 
مقابل بایرن مونیخ در حالی که تنها یک قدم با رسیدن 
به آن فاصله داشتند، از دســتش دادند و این بار پس 
از هزینه هــای هنگفت، شــاگردان پوچتینو بیشــتر از 
همیشه، با در اختیار داشتن ترکیبی از منتخب ستارگان 
فوتبال جهان، مایل به تاریخ  ســازی و بالای سر بردن 

جام در خانه هستند.

طارمی و پورتو حریف لیون شدند
به گــزارش مهــر، مراســم قرعه کشــی مرحله  �

یک هشتم نهایی لیگ فوتبال اروپا دیروز جمعه برگزار 
شــد. تیم پورتو که با مهــدی طارمی، مهاجم ایرانی 
خود و با پشت سر گذاشــتن لاتسیو در مرحله پل آف 
به این مرحله رسیده است، حریف لیون فرانسه شد. 
همچنیــن بایر لورکــوزن آلمان هم بــا آتالانتا دیدار 

می کند.
تیم بارسلونا اسپانیا هم در این مرحله به مصاف 

گالاتاسرای ترکیه خواهد رفت.
قرعه مرحله یک هشتم به این شرح است:

* براگا پرتغال - موناکو فرانسه
* پورتو پرتغال - لیون فرانسه

* آتالانتا ایتالیا - بایر لورکوزن آلمان
* سویا اسپانیا - وستهام انگلیس

* گلاسکو رنجرز اسکاتلند - رد استار صربستان
* بارسلونا اسپانیا - گالاتاسرای ترکیه

* لایپزیش آلمان - اسپارتاپراگ مسکو
* رئال بتیس اســپانیا - اینتراخــت فرانکفورت 

آلمان
دیدارهــای رفــت روز ۱۹ و دیدارهای برگشــت 
روز ۲۶ اســفند برگزار می شــود. البته تیــم پورتو و 
رئال بتیس به دلیل عدم تداخــل با دیگر نمایندگان 
کشــورهای خود، یک روز زودتر با حریفانشان دیدار 

می کنند.

برنامه

شنبه ۷ اسفند
لیدز – تاتنهام ۱۶:۰۰ �
برنتفورد – نیوکاسل ۱۸:۳۰ �
منچستریونایتد – واتفورد ۱۸:۳۰ �
اورتون – منچسترسیتی ۲۱:۰۰ �
رایووایکانو – رئال مادرید ۲۱:۰۰ �
اتلتیکومادرید – سلتاویگو ۲۲:۳۰ �
فرانکفورت – بایرن مونیخ ۲۱:۰۰ �
امپولی – یوونتوس ۲۰:۳۰ �
پاری سن ژرمن – سنت اتین ۲۲:۳۰ �

 مهدی طارمی، ســتاره ۲۹ســاله تیــم ملی ایران، 
همچنان به درخشش در فوتبال اروپا ادامه می دهد. 
ایــن بازیکن که در مرحله گروهی لیگ قهرمانان اروپا 
موفق به گشودن دروازه تیم های سرشناسی همچون 
لیورپول، یوونتوس و چلســی شــده بعد از سوم شدن 
در مرحلــه گروهــی و کناررفتــن از لیــگ قهرمانان 
اروپــا، به لیگ اروپا که دســته پایین تری در مقایســه 
با لیگ قهرمانان اروپا اســت، ســقوط کرد. مهدی که 
پیش از این با پورتــو، دو فصل تجربه حضور در لیگ 
قهرمانــان را به دســت آورده بود، بــرای اولین بار با 
آبی و سفیدپوشــان پرتغالی به لیگ اروپا هم رســید. 
تیم او در ایــن مرحله از بازی ها بایــد به مصاف تیم 
سرشناس لاتسیو از ایتالیا می رفت و سرانجام با برتری 
در مجموع دو بازی، جواز صعــود به مراحل بالاتر را 
به دست آوردند. طارمی در دیدار رفت برابر لاتسیو با 
صلاحدید سرمربی روی نیمکت نشست ولی در دیدار 
برگشت در ورزشگاه المپیکو شهر رم از ابتدا در ترکیب 
پورتو به میدان رفت و موفق شد عنوان بهترین بازیکن 
زمیــن را به خودش اختصاص دهــد. او در این دیدار 
علاوه بر آنکه یک بار از روی نقطه پنالتی گلزنی کرد، 
پاس گلی در کلاس جهانی هم به هم تیمی هایش در 
دقایق پایانی داد تا با یک گل و یک پاس گل، در اولین 
بازی اش در لیــگ اروپا در عــرض ۷۸ دقیقه، چهره 

متمایزی نشــان دهد. به این ترتیــب او که پیش از این 
سه بار توانسته بود در لیگ قهرمانان اروپا گلزنی کند، 
اولیــن گلش در لیگ اروپا را زد تا به چرخه محدودی 
از بازیکنــان تاریخ فوتبال ایران بپیوندد که پیش از این 
تجربه گلزنــی در هر دو لیگ قهرمانــان و اروپا را به 

دست آورده اند.
سردار یکه تاز گلزنان ایرانی

در بیــن برتریــن گلزنان ایرانی کــه در هر دو لیگ 
درخشــیده اند، نام ســردار آزمون در صدر اســت؛ او 
که پیش از این به واســطه حضورش در ســه باشگاه 
مختلف روسی شانس بازی کردن در لیگ اروپا و لیگ 
قهرمانــان اروپــا را به دســت آورده، در هر دو جبهه 
پیشتاز است. سردار با زدن شش گل در لیگ قهرمانان 
اروپا، عنوان برترین گلزن ایرانی لیگ قهرمانان را یدک 
می کشــد. آمار او در لیگ اروپا هم درخشــان اســت؛ 
ســردار پنج بار هــم در لیگ اروپا با ســه تیم مختلف 
گلزنی کرده تا به این ترتیب با ۱۱ گل، برترین گلزن ایران 
در بازی های دو لیگ معتبــر اروپا لقب بگیرد. بعد از 
سردار آزمون، ســامان قدوس (استرشوندس)، کریم 
انصاری فرد (المپیاکوس) و علــی دایی (هرتابرلین) 
هر کــدام با زدن دو گل، در رده بعــدی برترین گلزنان 
ایرانی در لیــگ اروپا قرار می گیرند. مهدی طارمی که 
به تازگــی از روی نقطه پنالتی گلزنــی کرده به جمع 

بازیکنانی مانند جواد نکونــام، علیرضا جهانبخش و 
اللهیار صیادمنش پیوسته که آنها هم پیش از این یک 
بار در لیگ اروپا گلزنی کرده اند. جواد برای اوساسونا، 
علیرضا برای آلکمــار و صیادمنش برای تیم زوریا در 
لیگ اروپا گلزنی کرده اند. این آمار بدون درنظرگرفتن 
گل هایی اســت که بازیکنان ایرانی در مرحله انتخابی 

لیگ اروپا زده اند.
نکته قابل توجه درباره گلزنان ایرانی در لیگ اروپا 
اینکــه مهدی طارمی و علیرضا جهانبخش که هر دو 
هم این روزها در تیم ملی ایران هم تیمی هستند و در 
زمره ســتاره های ایران محسوب می شوند، گل هایشان 
را از روی نقطــه پنالتی زده اند. تفــاوت کار این دو در 
این اســت که جهانبخش پاس گلی نداشته و مهدی 
طارمی یک پاس گل هم دارد. از لحاظ دادن پاس گل 
نام دو ســتاره ایران در لیگ اروپا برجسته تر از سایرین 
اســت؛ اولی سامان قدوس است که علاوه بر زدن دو 
گل، سه بار هم هم تیمی هایش را در موقعیت گلزنی 
قرار داده اســت. بازیکن دوم اما اشــکان دژاگه است 
که برای ولفســبورگ در لیگ اروپا به میدان رفته و با 
وجود آنکه گلی نزده، ســه پاس گل در کارنامه به نام 

خودش ثبت کرده است.
۵ منهای ۲ بازیکن

مهدی طارمی با گلی که به تازگی برای پورتو زده 

تبدیل شــده است به یکی از ســه بازیکن ایرانی که 
سابقه گلزنی در لیگ قهرمانان و لیگ اروپا را دارند. 
برخلاف تعداد به نســبت زیاد گلزنان ایرانی در لیگ 
اروپا، تعداد بازیکنانی کــه در لیگ قهرمانان اروپا از 
ایران گلزنی کرده اند، چندان زیاد نیست و از عدد پنج 
تجاوز نمی کند؛ ســردار آزمون، مهدی طارمی، علی 
دایی، مهدی مهدوی کیا و علی کریمی گلزنان ایرانی 
لیگ قهرمانان اروپا هستند. در این میان فقط سه نفر 
نخست، یعنی ســردار آزمون، مهدی طارمی و علی 
دایی هســتند که هر دو لیگ گلزنی کرده اند. ســردار 
برای دو باشــگاه مختلف روســتوف و زنیت در لیگ 
قهرمانان گلزنی کرده، مهدی طارمی با پیراهن پورتو 
درخشــیده و علی دایی هم برای بایرن مونیخ گلزنی 
کرده اســت. به این ترتیب، ســردار با شش، طارمی و 
علی دایی با ســه، مهدوی کیا با دو و علی کریمی با 
یــک گل، بهترین آمار را در بین بازیکنان ایرانی دارند. 
از این جمع همچنان سردار آزمون و مهدی طارمی، 
فرصــت دارند در فصــول پیش رو، کارنامه شــان را 

پربارتر کنند.
طارمی به دایی نرسیده ولی...

مهدی طارمی در همین فصل از رقابت های لیگ 
قهرمانــان اروپا به تعداد گل های علی دایی رســید. 
او که فصــل پیش دو بار دروازه تیم های چلســی و 
یوونتوس را گشــود، در این فصل، شــش بار در لیگ 
قهرمانان اروپا به میدان رفت و یک بار برابر لیورپول 
گلزنی کرد. علی دایی هم پیش تر با سه گل زده، بعد 
از سردار آزمون، در رده دوم برترین گلزنان ایرانی لیگ 
قهرمانان حضور داشت. طارمی در این فصل به علی 
دایی رســیده و حالا هر دو با سه گل و دادن دو پاس 
گل به طور مشترک در رده دوم ایستاده اند. با این حال، 
از آنجــا که علــی دایی دو بار در لیــگ اروپا گل زده 
و مهدی طارمی فقــط یک بار موفق به انجام چنین 
کاری شده، به این ترتیب دایی با پنج و مهدی طارمی 
با چهار گل در دو لیگ معتبر اروپایی، پشت سر سردار 
آزمون ۱۱گله ایســتاده اند. از آنجا که پورتو همچنان 
در لیگ اروپــا حضور دارد و بایــد در مرحله بعدی 
به مصاف لیون برود، بعید اســت مهدی طارمی کار 
سختی برای شکستن مجموع گل های زده شده علی 
دایی در دو لیگ قهرمانان و اروپا داشته باشد. مهدی 
در این فصل تبدیل به مهاجم اصلی پورتو شده و در 
لیگ پرتغال هم همچنان یکی از بخت های رســیدن 

به عنوان آقای گلی است.

طارمی هنوز به علی دایی نرسیده است

تیراندازی  شناخته شده  چهره  احمدی،  الهه   شرق: 
زنان، بعد از اینکه نتوانســت ســهمیه حضور در 
بازی های المپیــک ۲۰۲۰ توکیــو را بگیرد، ترجیح 
داد مدتی از تیم ملی دور باشد. هرچند این دوری 
برایش ســخت بــود و اذیتش کــرد. او بعد از دو 
سال، دوباره به تمرینات برگشــته به این امید که 
باز هــم فرصت حضور در بازی هــای المپیک را به 
دســت آورد. تاریخی ترین نتیجه تیراندازی ایران 
در المپیک تا پیش از مــدال طلای جواد فروغی را 
الهه گرفته بود. جایی که در المپیک های ۲۰۱۲ لندن 
و ۲۰۱۶ ریودوژانیرو به دو عنوان ششــمی رســید. 
دقایقی با مدال آور آســیایی و جهانــی تیم ملی 
تیراندازی با تفنگ هم صحبت شــدیم تا از اوضاع 
و احوال این روزهایــش بگوید. گفت وگوی او را با 

«شرق» می خوانید.
 زمــان زیادی از تیــم ملی تیرانــدازی دور  �

بودید. این دوری برایتان سخت نبود؟
چرا سخت بود ولی به هر حال گذشت. بعضی 
وقت ها یک چیزهایی دســت خودم آدم نیســت و 
باید با شرایط کنار بیایی. در این دو سال هم خیلی 
چیزها دســت به دست هم داد که من از تیم ملی 
دور باشم. حالا اما خوشحالم که دوباره برگشتم و 

کارم را شروع کردم.
 کناره گیری شــما از تیم ملی درســت زمانی  �

اتفاق افتاد که سهمیه های المپیک مشخص شد 
و شــانس حضور در این بازی ها را از هم دست 

دادید.
آخرین مســابقه ای که من در آن شرکت کردم، 
فینال فینالیست ها بود که آذرماه سال ۹۸ در چین 
برگزار شــد. آن موقع رنکینگ خوبی در رشــته سه 
وضعیت داشــتم و امیدوار بودم از طریق سیستم 
رده بندی سهمیه المپیک توکیو را بگیرم. فدراسیون 
جهانی تیرانــدازی گفته بــود می خواهد  تعدادی 
ســهمیه اضافه در این رشته بدهد. برای همین به 
چین رفتم کــه رنکینگم را ارتقا بدهم تا شانســم 
برای المپیکی شــدن افزایش پیدا کند؛ اما بهمن ماه 
یک باره کرونا آمد و همه چیز تعطیل شد. بعد از آن 
هم فدراسیون جهانی گفت هر کشوری که در سه 
وضعیت، ســهمیه المپیک را گرفته، دیگر از طریق 
سیســتم رنکینگ نمی تواند سهمیه بگیرد. از کشور 
ما هم که خانم کرم زاده ســهمیه ســه وضعیت را 
گرفــت و من دیگر فرصت حضور در المپیک توکیو 
را از دست دادم. فدراسیون جهانی از بعد المپیک 
۲۰۱۶ ریو قوانین را خیلی سخت کرد. من در دو، سه 
مسابقه با اختلاف یک دهم، نفر دهم شدم. اگر وارد 
جدول هشت نفره می شدم، می توانستم سهمیه را 
بگیرم. من در آن مقطع رکورد سه وضعیت جهان 
را هم زدم و یک ســال تمام خــودم را در اوج نگه 

داشتم. تثبیت چنین موقعیتی خیلی سخت است و 
فشار روانی زیادی را به آدم وارد می کند؛ ولی خب 

در نهایت قسمت نبود.
ایران  � زنان  تیرانــدازی  نتیجه    تاریخی ترین 

در بازی هــای المپیک را شــما گرفتیــد که در 
المپیک های ۲۰۱۲ و ۲۰۱۶، ششــم شــدید. در 
این دوره ما چهار نماینده زن داشتیم که انتظار 
می رفت بتوانند رتبه را شما را تکرار کنند و حتی 
آن را ارتقــا بدهند؛ اما این اتفاق نیفتاد و نتایج 
خوب نبود. دراین باره برایمان صحبت می کنید.

 مــن به عنــوان کســی کــه دو بار حضــور در 
بازی هــای المپیک را تجربه کــردم، به خودم این 
اجازه را نمی دهم که درمورد عملکرد دوســتانم 
اظهارنظــر کنم. فقط در این حــد می توانم بگویم 
که انتظارات از تفنگ خانم ها زیاد بود. در عین حال 
این را هــم باید در نظر گرفت کــه این خانم ها در 
چه شــرایطی به المپیک رفتند. متأسفانه تیم ملی 
تفنــگ ما در ســال قبل المپیــک وضعیت خوبی 
نداشــت و حاشــیه های زیادی برای آن به وجود 
آمد. تیراندازی رشته ای است که فرد در وهله اول 
نیاز به یک ذهــن آرام دارد. وقتی همه چیز ناآرام 
باشــد آن اتفاقی که می خواهی نمی افتد. شــاید 
این مســائل باعث شــد که این بچه ها نتوانســتند 
نتیجه بگیرند. آن نتیجــه ای هم که من گرفتم در 
تاریخ ثبت شــد و چیزی دســت من نمانده است. 
مهم این است که تیراندازی ایران به نتیجه برسد. 
طلایــی هم کــه جواد فروغــی در توکیــو گرفت، 
انگیزه زیادی به اهالی این رشته داد. امیدوارم این 

اعتمادبه نفس پا برجا بماند.
  در حال حاضر شرایطتان چطور است؟ �

من زمــان زیادی را از مســابقه دور بودم و این 

مدت تقریبا خانه نشین بودم. اضافه وزن زیادی پیدا 
کردم. تمرین بدن سازی اصلا نداشتم. از خردادماه 
گذشــته تمرینات بدن ســازی را شــروع کــردم. تا 
به الان ســه مرحلــه اردوی تیم ملــی هم برگزار 
شــده که من از اردوی ســوم به تیم اضافه شدم. 
خیلی نمی توانم درباره عملکرد توضیحی بدهم، 
چون تازه کار را شــروع کرده ام؛ اما اولین مسابقه 
پیش روی تیم ملی مســابقات جــام جهانی مصر 
اســت. فعلا هیچ چیز مشخص نیست که آیا تیمی 
به این رقابت ها اعزام می شــود یا نه. فدراســیون 
ما زمــان زیــادی بلاتکلیف بــود و با سرپرســت 
اداره می شــد. البته که مهدی مبینی، سرپرســت 
فدراسیون، به بهترین شکل ممکن برنامه ها را اجرا 
کرد. با هیچ کلمه ای نمی توان محبت های ایشــان 
را جبــران کرد. او می توانســت اردو و مســابقه ها 
را برگــزار نکند تا رئیس انتخاب شــود. ولی طبق 
تقویــم جلو رفــت. حتی به بچه ها پــول توجیبی 
هم مــی داد. با این حال چون فدراســیون با بدهی 
سنگینی از گذشته مواجه است، معلوم نیست که 

تیم به مصر اعزام می شود یا نه.
  ســال آینده بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو  �

برگــزار می شــود. قطعا هدف اصلــی تیم ملی 
تفنگ حضور در این بازی هاســت. شــما هم که 
تجربه خوبی از مدال آوری در این بازی ها دارید، 
فکر می کنیــد بتوانید در این فاصلــه هفت ماه 

باقی مانده  به روزهای خوب گذشته برگردید؟
مــن در این دو ســال فقط دو، ســه مســابقه 
داخلی دادم. تیراندازی هم رشــته رکوردی است 
و وقتــی وقفه در آن ایجاد شــود، افــت می کنی. 
در حال حاضر نمی توانم پیش بینی خاصی داشــته 
باشــم. اما تیراندازی رشته پرمدالی است و ما هم 

جزء شــانس های قطعی مدال آوری در بازی های 
آسیایی هستیم. به خصوص در این دوره که تعداد 
رشــته ها زیادتر است. باید مســابقات بین المللی 
شــروع شــود و خودم را محک بزنم که ببینم در 
چه شرایطی هستم؟ خوشبختانه تعداد مسابقات 
جهانی و آســیایی در رشته ما زیاد است. امیدوارم 
شرایط طوری باشد که فدراسیون تیراندازی بتواند 

در بیشتر رویدادها ما را اعزام کند.
  بــا توجه به مشــکلات مالــی و بدهی های  �

فدراســیون، به نظر می رسد وضعیت فشنگ و 
مهمات تیم های ملی هم خوب نباشد؟

بــه  از آن  بلــه همین طــور اســت. بخشــی 
تحریم های بین المللی ایران برمی گردد و بخشــی 
که به خاطر وضعیت اقتصادی خراب فدراســیون 
اســت. ما تمرین فشــنگ که نداریم و فقط خشک 
می زنیم. تا زمانی هم که تمرین فشــنگ نداشــته 
باشــیم، نمی دانیم کجای کار هســتیم. تیراندازی 
رشــته تجهیزات محور است. ساچمه باید از خارج 
به دســت ما برسد که با این نرخ بالای یورو و دلار، 
خیلی شــرایط پیچیده شده اســت. باید ببینیم در 

فدراسیون جدید چه اتفاقاتی می افتد.
  تیراندازی رشته ای است که به خاطر ماهیت  �

آن از گذشته تا به الان مدیران نظامی و سیاسی 
آن را اداره کرده انــد. رئیــس جدیــد هم جزء 

سرداران سپاه هستند.
 بله آقــای قربانــی جزء افــراد بانفوذ هســتند؛ 
امیدوارم ایشــان بتوانند از فرصت ها بیشتر استفاده 
کنند . تا بازی های آسیایی تقریبا زمان خوبی داریم که 
بتوانیم به تیم های ملی سروســامان بدهیم. بودجه 
وزارت ورزش کفــاف هزینه های این رشــته مصرفی 
را نمی دهد. بایــد از نهادها و ارگان های دیگر  به آن 

بودجه تزریق شود.
 شما همیشه گفته اید که آرزویتان رسیدن به  �

مدال المپیک اســت و تا آنجا که بتوانید برای 
رسیدن به این هدف تلاش می کنید. قطعا برای 

المپیک ۲۰۲۴ پاریس هم دورخیز کرده اید؟
تیراندازی رشته ای نیست که سن و سال داشته 
باشــد و فعلا می خواهم فعالیتــم را در آن ادامه 
بدهم. از ســال ۸۲ عضو تیم ملــی تفنگ بودم و 
تا آنجا که توانســتم تلاش کــردم بهترین عملکرد 
را داشته باشــم. درست است که شکست خوردم 
و باختم، با این حال خدا مرا دوســت داشــت و این 
فرصت را به من داد که دوباره برگردم. خوشحالم 
که رقیب های خوبی دارم. شــرایط زندگی ام واقعا 
ســخت اســت. با وجود داشــتن فرزند و همســر 
ســاعت ها تمرین می کنم به امید اینکه بتوانم یک 
بار دیگر یک نتیجه تاریخی بــرای تیراندازی ایران 

به دست بیاورم.
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